
PROTOKÓŁ  NR 17 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska 

z dnia 18 stycznia 2022.r. 

Porządek spotkania: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Zaopiniowanie wniosku w sprawie nadania nazwy rondu dla usytuowanego przy zbiegu 
ulic Kombatantów Polskich i Wojska Polskiego w Swidwinie 

3 .Zakończenie posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji J. Konat o godz. 8:33 otworzył  posiedzenie Komisji. Posiedzenie 
odbywało się  w Sali nr 55 w Urzędzie Miasta oraz zdalnie. Po sprawdzeniu obecności 
Przewodniczący Komisji stwierdził  quorum, obecnych —7 członków komisji. 

Radny W. Grzesiak zgłosił  wniosek o poszerzenie porządku obrad o punkt „Wolne wnioski 
i zapytania". 

Członkowie Komisji jednomyślnie przyjęli wniosek radnego W. Grzesiaka ( 7 głosów „za").  

Ad.2 

Przewodniczący Komisji odczytał  treść  wniosku Burmistrza Miasta w sprawie nadania 
nazwy rondu dla usytuowanego przy zbiegu ulic Kombatantów Polskich i Wojska Polskiego 
w Swidwinie 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy były konsultacje z mieszkańcami, zjakimiś  grupami? 

Burmistrz P. Feliński odpowiedział, że nie było konsultacji, a wniosek jest Starosty. 
Burmistrz dodał, że uważa, że nie każdą  rzecz powinno,  się  konsultować. Radni reprezentują  
mieszkańców i w tym gronie wniosek jest konsultowany. W przypadku ulicy 
Niedziałkowskiego zmiana nazwy ulicy wiązała się  z dużymi kosztami, a tutaj nazwa ronda 
nie rodzi żadnych kosztów oprócz tego, że będzie tam tabliczka. 

Burmistrz zapytał  radnego P. Szyposzyńskiego czy rozmawiał  z proboszczem na temat 
nazwy ronda i jaka jest jego opinia? 

Radny P. Szyposzyński odpowiedział, że rozmawiał  i opinia jest pozytywna. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że będzie przeciw, bo nie podejmie się  sam reprezentować  
swoich mieszkańców, bo ja mam grupkę  ludzi, którzy mi mówią  cały czas dlaczego my nie 
roziiiawiamy. Dlaczego wy jako urząd nie rozmawiacie z nami? Radny dodał, że nie wchodzi 
w religii, nie wchodzi w historię  i że nie spotkał  żadnej osoby, która by była za tą  nazwą  
ronda. 
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Przewodniczący Komisji zapytał  czy poprzednie nazwy rond były konsultowane? 

Sekretarz A. Rewiński odpowiedział, że nie, bo to jest kompetencja rady. 

Burmistrz dodał, że tam gdzie są  koszty przeprowadza się  konsultacje. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  Grzesiaka czy mieszkańcy przedstawili jemu jakieś  inne 
nazwy? 

Radny W. Grzesiak odpowiedział, że nie rozmawiał  na ten temat z mieszkańcami, ale 
mówili żeby ogłosić  konsultacje. 

Radny M. Dereń  zapytał  czy wpłynął  jakiś  wniosek od mieszkańców w sprawie nazwy 
ronda? 

Przewodniczący Komisji poprosił  radnych o zaopiniowanie nazwy dla ronda: 

- za —6, wstrzymał  się  - 1 głos. 

Czionkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali wniosek w sprawie nadania nazwy rondu 
dla usytuowanego przy zbiegu ulic Kombatantów Polskich i Wojska Polskiego w 
świdwinie. 

Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania: 

Radny W. Grzesiak zapytał  kto aranżował  wygląd miasta na ulicy 3 Marca i kto uwięził  
drzewa w donicach? Czy był  przegląd na ulicach oznaczeń  i luster? Czy ktoś  to sprawdzał  jak 
one wyglądają? Czy inwestycja na ulicy Toruńskiej jest skończona? 

Radny P. Szyposzyński zgłosił, że na parkingu kolo rynku gdzie był  sklep budowlany jest 
studzienka przykryta blachą  i dosyć  duża dziura jest pod spodem. 

Radny M. Dereń  zgłosił  problem zapadających się  studzienek na ulicy Niedziałkowskiego 
koło młyna i zamku, koło starej Bierdonki. Trzeba zrobić  wizję  wszystkich studzienek w 
mieście. 

Przewodniczący Komisji dodał, że na drogach wojewódzkich te studzienki są  zapadnięte i 
należy to zgłosić  do odpowiednich służb. 

Radny J. Siwek zgłosił, że na środku górki w parku jest drzewo dąb. Radny powiedział, że 
jest on w niebezpiecznym miejscu i nawet przy okazji ewentualnych plenerowych wydarzeń  
wszystko zaburza. Radny zasugerował  żeby pomyśleć  o przesadzeniu tego drzewa. 

Pytanie - odnośnie świdwińskiego oświetlenia jakie są  prace odnośnie wymian? Na jakim 
etapie jest przejęcie dwóch ulic Cichej i Dobrej? 

Radny W. Grzesiak —zapytał  o oświetlenie lamp przy SP nr 1, które świecą  na niebiesko. Czy 
to jest prawidłowe? 

Burmistrz odpowiedział  radnemu, że tam się  coś  odkleiło. 

2 



Przewodniczący Komisji zapytał  o budynek w parku, Drawska 49, przypomniał, że tam 

było drzewo pochylone, wokół  budynku były komórki, jedna jest w rozsypce, była też  
propozycja wymiany drzwi wejściowych i drzwi do piwnicy. Czy poczynione jakieś  
działania? 

Burmistrz odpowiedział  na pytania radnych: odnośnie doniczek moja decyzja, nie jest to 

więzienie dla tych drzew, to są  głogi. Odnośnie znaków, robione są  przeglądy, szczegółowe 
analizy przeprowadzane są  na wiosnę. To jest na bieżąco monitorowane. 

Studzienki - na wiosnę  porozmawiamy o przeglądzie. 

Ulica Toruńska będą  poprawki, przy skrzyżowaniu jest problem z najazdem jak przyjeżdża 
śmieciarka. Wykonawca zobowiązał  się, ze utwardzi ten zjazd. 

Pani E. Nikipierowicz kierownik Wydz. Przedsiębiorczości powiedziała, że przekazała 
mecenasowi projekt uchwały do konsultacji odnośnie ulic Spokojnej i Cichej. 

Burmistrz kontynuował  duży park - były trzy spotkania z mieszkańcami, bo chciałbym 
wysiedlić  mieszkańców. Rozmawiamy. Zaproponowałem im nowe lokale w mieście na I -go 
Maja i na ulicy Dobrej, część  osób jest zainteresowana. Są  to lokale w blokach z miejskim 
ogrzewaniem. Standard jest dosyć  dobry. Jest tam pięć  rodzin. Ci państwo mają  tymczasowe 
zameldowanie. Jeden pan jest do eksmisji, a cztery rodziny muszą  się  zgodzić  na zamianę. 
Jest to wszystko na dobrej drodze. 

Radny J. Konat zapytał  czy jest możliwość  naprawy mostu na ulicy Łąkowej tam, gdzie jest 
stare koryto? 

Pan A. Kot odpowiedział, że zwracaliśmy się  do właściciela, kiedy to były spółki wodne. 
Tam wszystko zarośnięte jest drzewami ale stan techniczny mostu jest dobry, tregle są  tylko 
w opłakanym stanie. Wystąpimy do wód polskich żeby to można było zasypać  i poszerzyć. 

Burmistrz odpowiedział  na kolejne pytania: dąb, można by się  zastanowić  ile będzie 
kosztowało jego przesadzenie. Zapytamy firmy, które się  tym zajmują  i państwu 
przedstawimy taka informację. 

Oświetlenie miejskie 	podpisaliśmy umowę  z Energa—Oświetlenie, w mieście będzie 
zamontowanych 475 nowych opraw, będzie dodatkowo ładowarka do samochodów 
elektrycznych. Mamy tańszą  umowę  niż  w zeszłym roku i to będzie realizowane do czerwca. 

Na łączniku nad Regą , kierownik zamówi jedną  lampę  na próbę. Zobaczymy jak to będzie 
wyglądało. 

Radny M. Dereń  zapytał  czy można ujednolicić  czasowe włączanie i wyłączanie świateł? 

Pan A. Kot odpowiedział, że jest problem z zegarami, ponieważ  każde wahnięcie napięcia 
powoduje reset zegarów. Trzeba znaleźć  fundusze na wymianę  wszystkich zegarów na 
jednakowe. Na terenie miasta jest około 40 skrzynek. 

Radny J. Konat powiedział, że miał  być  zwalniacz na ulicy Poznańskiej. Czy odstąpiliśmy 
od tego? Na E. Gierczak jest spowalniacz, kto go zaproponował? 
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Przewodniczący K 

Jerzy K 

Burmistrz odpowiedział, że na ulicy Poznańskiej jest strefa zamieszkania i ustawienie progu 
spowalniającego jest bezcelowe, a na E. Gierczak to był  wniosek mieszkańców. 

W dalszej części radni rozmawiali na temat bezpieczeństwa drogowego w mieście i 
konieczności częstszych kontroli drogowych straży miejskiej i policji. 

Radny M. Dereń  zgłosił  temat ubytków w drodze na ulicy Katowickiej. 

Ad. 4 

Przewodniczący Komisji o godz. 9:43 zakończył  posiedzenie komisji. 

Protokołowała: 
LCXJ 

M. Tyczuk 
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